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BR.0002.7.2012  

 
 

Protokół Nr XXIII/2012 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 21 czerwca 2012 r. 
 

 
 
 
   Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 20.40 Z ustawowego składu 
Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło udział 21 radnych; lista 
obecności stanowi załącznik nr 1) oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, 
Skarbnik, Dyrektor CRKF Akwen, Członek Zarządu Polskiego Towarzystwa Miłośników 
Krzemieńca i Ziemi Krzemienieckiej, Koordynator DruŜyny Ratowniczej WOPR, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
   
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXII sesji.  
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r.. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVI/2000 Rady Gminy Czerwonak z dnia 

17 maja 2000r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych w miejscowości Kliny 
„Osiedle Puszcza Zielonka”. 

7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego część obrębu 
geodezyjnego Kliny oraz fragment obrębu geodezyjnego Mielno stanowiącego działki o 
nr geodezyjnych 5-7, na granicy parku krajobrazowego „Puszcza Zielonka”. 

8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad ustalania wysokości 
stawek opłaty targowej oraz zarządzania jej poboru w drodze inkasa. 

9. Uchwała w sprawie wyraŜenie zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej, połoŜonej 
w Owińskach, wpisanej do rejestru zabytków. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu korzystania z kąpieliska „Akwen 
Tropicana” w Owińskach.  

11. Informacja na temat bezpieczeństwa osób pływających i kapiących się na pływalni i 
kąpielisku. 

12. Uchwała  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Mielno. 
13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. 
14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na zachowanie się Wójta Gminy Czerwonak. 
16. Uchwała w sprawie nadania wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”. 
17. Uchwała w sprawie nadania wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”. 
18. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  

między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20.  Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad 
dokonał Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak.  
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 Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Szelągowskiego o przekazanie informacji. 
 Pan Piotr Szelągowski członek Zarządu Polskiego Towarzystwa Miłośników Krzemieńca i 
Ziemi Krzemienieckiej, podziękował za zaproszenie na posiedzenie Rady Gminy. Na terenie  
Gminy Czerwonak znajduje się pomnik upamiętniający tragiczną historię martyrologii narodu 
polskiego  na kresach. 11 lipca br. odbędzie się 69 rocznica mordów na Wołyniu, ludobójstwa 
na narodzie polskim dokonanego przez oddziały UPA. Serdecznie zaprosił na uroczystość, 
która odbędzie się tego dnia przy pomniku w Czerwonaku.       
  
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił wniosek o wyłączenie z porządku obrad 
pkt 7 dotyczącego przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru obejmującego część obrębu geodezyjnego Kliny oraz fragment 
obrębu geodezyjnego Mielno stanowiącego działki o nr geodezyjnych 5-7, na granicy parku 
krajobrazowego „Puszcza Zielonka”. Wiceprzewodniczący zgłaszając swój wniosek 
powiedział, Ŝe zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym przed 
przystąpieniem do sporządzenia planu naleŜy dokonać analizy zasadności planu. Zwrócił 
uwagę, Ŝe radni nie otrzymali takiej analizy, w związku z powyŜszym prosił o wyłączenie pkt z 
porządku obrad do czasu uzupełnienia materiałów. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk prosił radnych o przyjęcie porządku obrad w 
zaproponowanej formie. Wyjaśnił, Ŝe analiza zasadności została sporządzona, radni otrzymali 
ją w listopadzie 2011 r. od tego czasu nic w tym zakresie się nie zmieniło. Konsekwencje 
nieuchwalenia  przedmiotowej uchwały spowodują zabudowanie ostatniego korytarza 
ekologicznego decyzjami na podstawie warunków zabudowy. Prosił o umoŜliwienie 
wyjaśnienia sytuacji w pkt  dotyczącym przystąpienia do sporządzenia w/w planu. 
 Przewodniczący Rady zapytał Wiceprzewodniczącego, czy jego wniosek dotyczy 
takŜe pkt 6 - uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVI/2000 Rady Gminy Czerwonak 
z dnia 17 maja 2000r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych w miejscowości Kliny „Osiedle 
Puszcza Zielonka”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, Ŝe jeśli Wiceprzewodniczący Rady składa 
wniosek o wykreślenie z porządku obrad pkt 7 to równieŜ proponuje wykreślenie pkt 6. 
 Ostatecznie Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zgłosił wniosek zdjęcia  z porządku 
obrad pkt 6 i 7.   
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie w/w wniosek.  W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został odrzucony. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 9 radnych, 9 przeciw i  3 wstrzymało się od głosu.  
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXII sesji.  
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zgłosił poprawkę do protokołu - prosił, aby w pkt 5 - wolne głosy i wnioski uzupełnić jego 
wypowiedź. W zdaniu: „Przypomniał, Ŝe na ostatnim takim spotkaniu zasygnalizowano dwa 
tematy do omówienia” dopisać: „a mimo tego, niestety jednak doszło do oceny 
postępowania radnego przez Wójta  (w osobie radnego Janusza Andrzejewskiego) podczas 
omawiania dodatkowego tematu, co zdaniem radnego było niestosowne. Radny moŜe być 
oceniany przez gremium Rady bądź Przewodniczącego Rady, a nie Wójta”. 
 Przewodniczący Rady powiedział, Ŝe uwaga radnego jest wiernym 
odzwierciedleniem zapisu audio. Zwrócił uwagę, Ŝe sesje są nagrywane i zapisy audio są 
umieszczane na stronie gminnej, gdzie szczegółowo moŜna je odsłuchać. Protokół sesji jest 
ogólnym  zapisem. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXII sesji 
wraz z poprawką zgłoszoną przez radnego Janusza Andrzejewskiego.  W głosowaniu wzięło 
udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 19 głosami, przy 1 przeciw i 1 
wstrzymującym się. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budŜetu Gminy Czerwonak na 2012 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę, która dotyczyła zmiany 
w zadaniu pn. „Sala widowiskowa Koziegłowy” poprzez przekształcenie na zadanie 
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wieloletnie oraz nadanie numeru i 152 – w roku 2012 planuje się wykonanie koncepcji oraz 
projektu ogólnobudowlanego sali, natomiast w roku 2013 opracowanie dokumentacji 
wykonawczej i uzyskanie pozwolenia na budowę. W roku bieŜącym zmniejsza się planowane 
nakłady na to zadanie o kwotę 450 000 zł, którą w Wieloletniej Prognozie Finansowej planuje 
się wydatkować w roku 2013. Następnie skarbnik wyjaśniła, Ŝe zmiany budŜetowe wynikają z   
wolnych środków  w wysokości 11 935 225,38 zł, które pochodzą z kredytów i poŜyczek 
niewykorzystanych w latach ubiegłych, a które były zaciągane ze względu na procedury 
zamówień publicznych. Skarbnik przedstawiła zmiany budŜetowe zawarte w projekcie 
uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała,  Ŝe komisja na 
swoim posiedzeniu przeanalizowała wszystkie zaproponowane zmiany. Dochody komisja 
zaopiniowała pozytywnie bez uwag natomiast analizując wydatki komisja zwróciła uwagę, Ŝe 
otrzymując dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego to Rada Gminy powinna 
zdecydować, czy środki wracają do budŜetu gminy, czy są do dyspozycji Akwenu. 
Przewodnicząca komisji prosiła o wyjaśnienia w tej sprawie. Komisja miała teŜ wątpliwości do 
pkt 12 dotyczącego zakupu radaru dla StraŜy Gminnej. Komisja oczekuje większej aktywności 
StraŜy Gminnej i ma nadzieję, Ŝe zakup radaru usprawni działania straŜy. Zakup radaru 
komisja pozostawia do decyzji Rady Gminy. Natomiast negatywnie komisja zaopiniowała pkt 
13 dotyczący zadania  wygłuszenia hali sportowej wraz z montaŜem instalacji nagłośnienia w 
kwocie 250 000 zł. Zdaniem komisji ta inwestycja pociągnie za sobą następne: budowa 
parkingu, wymiana siedzeń oraz spowoduje wnioski pozostałych sal gimnastycznych o 
wygłuszenie.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe wczoraj wpłynęły pisma 
popierające realizacje w/w zadania. Z poparciem wniosku o wygłuszenie hali sportowej 
zwrócili się: Zespół wokalny „Retro Cafe”, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Czerwonaku, Zespół wokalny „AVE” . 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak wyjaśniła, Ŝe komisja 
analizowała zmiany budŜetowe, pkt dotyczący wygłuszenia hali sportowej komisja 
przeanalizowała dokładnie. Znając moŜliwość wykorzystania hali komisja wie, Ŝe nie jest ona 
wykorzystywana w pełni z powodu braku dobrego nagłośnienia. Przewodnicząca komisji 
poinformowała, Ŝe za wygłuszeniem hali są równieŜ dyrektorzy szkół i przedszkoli, którzy mieli 
okazję wypowiedzieć się na ten temat na ostatnim posiedzeniu komisji. Obecni na 
posiedzeniu dyrektorzy upowaŜnili komisję do przedstawienia Radzie Gminy wyciągu z 
protokołu z posiedzenia komisji z przedstawioną opinią. Przewodnicząca prosiła radnych o 
poparcie tego wniosku i wprowadzenie inwestycji do budŜetu. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera uzupełniając swoją  
wypowiedź wyjaśniła, Ŝe komisja zaproponowała, aby środki z tego zadania pozostawić do 
wykorzystania w Czerwonaku.  
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata 
Walerych powiedziała, Ŝe komisja nie analizowała materiałów sesyjnych. Natomiast remonty 
ulic, chodników, oświetlenia zyskują zawsze poparcie komisji. Przewodnicząca wyjaśniła, Ŝe 
posługiwanie się radarem będzie realizowane w patrolach mieszanych na terenie całej 
gminy. Przewodnicząca komisji prosiła o poparcie wniosku zakupu radaru dla StraŜy Gminnej.  
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska  i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, 
Ŝe komisja nie analizowała zmian budŜetowych. Radnego bardzo cieszy przeznaczenie 
środków na drogi i chodniki natomiast dziwi stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów, 
zaapelował o poparcie wniosku o wygłuszenie hali. O realizacji tej inwestycji mówiono od 
zakończenia budowy. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, Ŝe otrzymał (przed chwilą) 
pismo podpisane przez sołtysów, nauczycieli, przedstawicieli klubów sportowych z prośbą o 
poparcie wygłuszenia hali sportowej w Czerwonaku.  
 Radny Marek Pietrzyński analizując zmiany budŜetowe stwierdził, Ŝe Rada Gminy 
powinna rozstrzygnąć, a nie Wójt, czy chcemy zwiększyć deficyt. Radny przedstawił dwa 
warianty, zastrzegł, Ŝe nie przedstawił tej propozycji na posiedzeniu Komisji BudŜetu i 
Finansów. Propozycja radnego stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
Wariant I - nie zwiększamy deficytu, kwotę zwiększonych środków własnych przeznaczamy na 
zmniejszenie planowanego przychodu z tytułu zaciągniętych kredytów i poŜyczek 
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Wariant II – zwiększamy deficyt, kwotę zwiększonych środków własnych przeznaczamy na 
inwestycje, przy zachowaniu przychodów z tytułu zaciągniętych poŜyczek i kredytów na 
planowanym poziomie. Zdaniem radnego podwyŜszanie deficytu nie jest ani racjonalne ani 
celowe. 
 Radny poinformował, Ŝe wczoraj drogą mailową poprosił Wójta o przedstawienie 
informacji, dotyczących przewidywanego na dzień 30 czerwca br., wykonania finansowego 
od początku roku: dochodów ogółem, wydatków ogółem, wydatków majątkowych; w tym: 
zakupy inwestycyjne § 6060, zadania inwestycyjne § 6050 (wg zawartych umów), pozostałe 
oraz deficytu/nadwyŜki, przychodów ogółem, rozchodów ogółem. W przypadku braku 
moŜliwości podania, danych o które wnosił prosił, aby podać wg stanu aktualnego bądź 
istniejącego na koniec miesiąca maja 2012r. Ponadto prosił, aby przekazać je wszystkim 
radnym w formie pisemnej. W przekonaniu radnego dane są niezbędne w wypracowaniu 
właściwej oceny proponowanych przez Wójta Gminy zmian do budŜetu uchwalonego na rok 
2012. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zaapelował o przedstawianie tego typu 
propozycji  na posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów, działanie radnego jest wyrazem braku 
szacunku do pracy komisji. Przewodniczący zwrócił uwagę, Ŝe bez opinii Wójta, Rada Gminy 
nie moŜe decydować o deficycie. Prosił, aby zaproponowany przez radnego wniosek 
przekazać do omówienia i zaopiniowania na Komisji BudŜetu i Finansów.  
 Radny Marek Pietrzyński wyjaśnił, Ŝe jego wniosek dotyczy niezwiększania deficytu. 
Wójt proponuje jego zwiększenie. W związku z tym Rada Gminy ma się wypowiedzieć, który 
wybrać wariant. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera przyznała, Ŝe radny nie 
zapoznał komisji ze swoją propozycją. Wyjaśniła, Ŝe komisja działa zgodnie z ustawą o 
finansach publicznych, zgodnie z wytycznymi zawartymi w uchwale o budŜecie oraz z 
wytycznymi zawartymi w statucie. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska odniosła się do wypowiedzi radnego. Wyjaśniła, Ŝe 
deficyt jest na bieŜąco kontrolowany. Zaproponowano zmiany do budŜetu, które są na miarę 
moŜliwości. Prosiła, aby wszystkie wątpliwości, czy propozycje zgłaszać na komisji. 
 Przewodniczący  Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek złoŜony 
przez radnego Marka Pietrzyńskiego przedstawiony w wariancie I - nie zwiększamy deficytu, 
kwotę zwiększonych środków własnych przeznaczamy na zmniejszenie planowanego 
przychodu z tytułu zaciągniętych kredytów i poŜyczek. W głosowaniu wzięło udział 20 
radnych z 20 obecnych na sali. Wniosek został odrzucony. Za przyjęciem wniosku głosował 1 
radny, przeciw 10, a 9 wstrzymało się od głosu.  
 Wójt Mariusz Poznański prosił o uszanowanie jego kompetencji i o niezmienianie 
uchwał. Powiedział, Ŝe zaproponował realizację dodatkowych inwestycji moŜliwych do 
wykonania w tym roku za kwotę 3,5 mln zł pozostałe środki proponuje przeznaczyć na spłatę 
kredytu. Wójt powiedział, Ŝe nie jest w stanie odpowiedzieć na maila radnego Marka 
Pietrzyńskiego, którego otrzymał wczoraj. Prosił radnych o przyjęcie zmian zaproponowanych 
w projekcie uchwały. 
 Radny Wojciech Skrzekut odniósł się do wniosku wygłuszenia hali sportowej w 
Czerwonaku. Zdaniem radnego z hali sportowej nie uzyskamy hali sportowo-widowiskowej, 
radny nie jest przekonany do tej inwestycji, proponuje przeznaczyć środki na remonty i 
budowę dróg w gminie.   
 Sołtys wsi Czerwonak II Tadeusz Wojciechowski powiedział, Ŝe korzystanie z kaŜdego 
budynku uŜyteczności publicznej to jego rola. Sprawa wygłuszenia hali sportowej znana jest 
od powstania hali. Na dzień dzisiejszy wszystkie imprezy sportowe odbywają się w 
utrudnionych  warunkach. Natomiast wykorzystanie hali w celach widowiskowych jest 
ograniczone. Cieszy fakt zaplanowania budowy sali widowiskowej w Koziegłowach, a w 
Czerwonaku najwyŜszy czas na wygłuszenie juŜ istniejącej hali. Sołtys odniósł się do spraw 
bezpieczeństwa, w Koziegłowach przy ul. Gdyńskiej znajduje się przystanek autobusowy bez 
chodnika w trawie, w związku z tym zaproponował zamiast zakupu radaru wykonanie 
chodnika przy przystanku.  
 Radny Jacek Sommerfeld uzupełniając wniosek Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia w sprawie zakupu radaru powiedział, Ŝe będzie to mobilny radar 
wykorzystywany we wszystkich miejscowościach. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk powiedział, Ŝe popiera wniosek Komisji BudŜetu 
i Finansów, która negatywnie zaopiniowała przeznaczenie środków na wygłuszenie hali 
sportowej wraz z montaŜem instalacji nagłośnienia. Powiedział, Ŝe do podjęcia takiej decyzji 
przekonał go Wójt na wczorajszym spotkaniu z przewodniczącymi komisji i klubów radnych 
mówiąc, Ŝe ta inwestycja moŜe nie spełnić swojego zadania. Wiceprzewodniczący uwaŜa, 
Ŝe inwestycję trzeba dobrze zaplanować i mieć pewność, Ŝe jeśli zostanie podjęta decyzja  o 
jej realizacji to zostanie dobrze wykonana.  
 Wójt Mariusz Poznański zapytał kto dałby gwarancje na coś na co nikt jej nie da. 
Powiedział, Ŝe hala jest konstrukcji stalowej dlatego nie moŜna dać gwarancji. Wójt widzi 
słuszność realizacji zadania, które naleŜy się młodzieŜy, nauczycielom, wszystkim 
mieszkańcom poza tym polepszy moŜliwość wydzierŜawienia hali. Zdaniem Wójta źle się 
dzieje, Ŝe jego wypowiedzi są wykorzystywane przez radnych, powiedział, Ŝe radni podobnie 
jak Wójt są oceniani przez mieszkańców. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera oraz Wiceprzewodniczący 
Rady Piotr Picyk odnosząc się do wypowiedzi Wójta przyznali, Ŝe radni uznali głos Wójta jako 
głos w dyskusji, do rozwaŜenia, jako głos waŜny, ale nie jedyny. 
 Radny Andrzej Moczulski zapytał, czy budowa dróg zawarta w projekcie uchwały 
dotyczy dróg uznanych wcześniej za priorytetowe. Radny zapytał, czy jeśli w wyniku 
głosowania ze zmian budŜetowych zostanie wykreślone zadanie wygłuszenia hali, czy środki 
trafią do budŜetu gminy. Radny odniósł się do koncepcji budowy sali widowiskowej w 
Koziegłowach zdaniem radnego jest to inwestycja, która przerasta moŜliwości naszej gminy, 
zwrócił uwagę, Ŝe na spotkanie z projektantem zostali zaproszeni tylko przewodniczący 
komisji i klubów. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała o zwiększenie środków o 
kwotę 200 000 zł na zadanie: Budowa ulic Zagórze (I etap) i śurawia w Czerwonaku, czy 
gmina ma szanse na odzyskanie środków z tytułu kar umownych. Odnosząc się do wniosku o 
wygłuszenie hali Wiceprzewodnicząca przypominała, Ŝe wniosek zgłaszany był juŜ w 
poprzednich kadencjach, ale nie zyskał poparcia Wójta. Natomiast odpowiadając radnemu 
Andrzejowi Moczulskiemu powiedziała, Ŝe drogi są budowane zgodnie z załoŜonymi 
priorytetami.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przyznał, Ŝe odbyło się spotkanie 
przewodniczących komisji i klubów radnych w sprawie budowy centrum w Koziegłowach. 
Spotkanie miało na celu przedstawienie przewodniczącym koncepcji, aby oni na swoich 
komisjach przedstawili je radnym.  
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział: 
- w sprawie wygłuszenia hali w poprzednich kadencjach – moŜna było wykonać wcześniej 
gdyby bardziej o to zabiegano oraz gdyby znalazła się firma dająca gwarancje. Obecny 
dyrektor CRKF Akwen znalazł firmę, która takie gwarancje wstępnie oferuje. Natomiast 
gwarancji, Ŝe będzie to sala koncertowa nikt nie da.  
- budowa dróg zgodnie z priorytetami – Wójt wyjaśnił, Ŝe została przyśpieszona budowa ul. 
Piłsudskiego z uwagi na obciąŜenie ulicy Gdyńskiej, ze względów bezpieczeństwa realizacja 
tego zadania jest zasadna i konieczna. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odniósł się do zmiany budŜetowej 
dotyczącej zadania: budowa ulic Zagórze i śurawia w Czerwonaku. Wyjaśnił, Ŝe  mapy 
geodezyjne są nieszczegółowe, jest wiele mediów, które znajdują się w danym odcinku drogi,  
nie zawsze były ujęte na mapach, w związku z tym na usunięcie tego typu kolizji potrzebne są 
środki stąd zwiększenie środków na tym zadaniu o kwotę 200 000 zł. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
BudŜetu i Finansów o wykreślenie z projektu uchwały zadania: wygłuszenie hali sportowej 
wraz z montaŜem instalacji nagłośnienia. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 
obecnych na sali. Wniosek został przyjęty. Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych,  8 
przeciw  i 2 wstrzymało się od głosu.  
 Skarbnik Radosława Wiśniewska wyjaśniła, Ŝe środki z tego zadania wracają do 
budŜetu. 
 Radny Wojciech Skrzekut, który wcześniej proponował przeznaczyć środki z tego 
zadania na drogi w gminie powiedział, Ŝe proponuje przekazać je do budŜetu w celu 
zorientowania się w wydziale co do waŜności potrzeb budowy dróg.  
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 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, Ŝe 
głosowanie pokazało, Ŝe głos opinii społecznej się nie liczy. Zwróciła się z prośbą, aby środki z 
tego zadania pozostały do wykorzystania w miejscowości Czerwonak. 
  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały bez pkt 13 -  
wygłuszenie hali sportowej wraz z montaŜem instalacji nagłośnienia. W głosowaniu wzięło 
udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami, przy 2 przeciw 
i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów Maria Libera powiedziała, Ŝe komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami, przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
  
 Radny Jacek Sommerfeld powiedział, Ŝe razem z Przewodniczącym Rady uzgodnił, iŜ 
na klubach radni zastanowią się nad zmianą godziny sesji. W związku z powyŜszym złoŜył 
wniosek, aby przeprowadzić głosowanie dotyczące zmiany godziny.  
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak  zdecydował, Ŝe przeprowadzi głosowanie 
po omówieniu dwóch kolejnych punktów porządku obrad.  
 
Ad.6. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały nr 161/XXVI/2000 Rady Gminy Czerwonak z dnia 
17 maja 2000r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów połoŜonych w miejscowości Kliny „Osiedle 
Puszcza Zielonka”. 
 
Ad.7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru obejmującego część obrębu geodezyjnego 
Kliny oraz fragment obrębu geodezyjnego Mielno stanowiącego działki o nr geodezyjnych 5-
7, na granicy parku krajobrazowego „Puszcza Zielonka”. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, przedstawił radnym  dwa projekty uchwał w 
sprawie uchylenia uchwały dotyczącej przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
oraz w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu. Wyjaśnił, Ŝe prace  nad 
planem rozpoczęto w 2000 r. na podstawie starego studium. Odnosząc się do wniosku 
Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka w sprawie wycofania projektów z porządku 
obrad powiedział, Ŝe w listopadzie przedstawiono radnym projekt uchwały wraz z analizą 
zasadności, wówczas kontrowersje radnych budził zakres zasadności. Zastępca Wójta zwrócił 
uwagę, Ŝe  ustawa nie precyzuje zakresu sporządzenia zasadności. Rada Gminy nie podjęła 
wówczas uchwały. Dopiero w marcu br. Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
analizowała ponownie temat i wnioskowała o podjęcie uchwały uwzględniając wniosek 
komisji o poszerzenie mpzp o działkę nr 6 w miejscowości Mielno. Od listopada wpłynęło duŜo 
wniosków o decyzjach zabudowy, a podjęcie uchwały spowoduje zatrzymanie procedury 
wniosków o decyzjach zabudowy i zaprzestanie zabudowywania korytarza ekologicznego. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
wyjaśnił, Ŝe ta uchwała jest inna niŜ przedstawiona w listopadzie, w tej chwili procedowany 
jest inny plan, dlatego na posiedzeniu komisji Przewodniczący  zapytał o analizę zasadności 
tego planu i zwrócił się z prośbą o jej przedstawienie, wówczas okazało się, Ŝe Zastępca 
Wójta jest jej autorem i jest ona przygotowana od listopada. W związku z powyŜszym zdaniem 
Przewodniczącego komisji nie został spełniony wymóg ustawy, bo analiza zasadności nie 
została przedstawiona do tej uchwały. W związku z tym na posiedzeniu komisji poddał pod 
głosowanie wniosek, aby projekt uchwały przenieść na sesję w sierpniu lub wrześniu. Za 
przyjęciem wniosku głosowało 2 radnych, 2 przeciw i 1 wstrzymał się od głosu.  
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego 
komisji powiedział, Ŝe zgodnie z ustawą Wójt sporządza analizę zasadności, a nie przedstawia 
i taki dokument został przygotowany. 
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 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
odpowiedział, Ŝe jeśli taki dokument został przygotowany to komisja chce się z nim zapoznać. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk nie rozumie dlaczego Wójt nie przedstawił 
komisji analizy jeśli jest sporządzona oraz zapytał dlaczego zlecamy wykonanie analiz na 
zewnątrz jeśli moŜe wykonać je Wójt. 
  Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, Ŝe na posiedzeniu komisji wyjaśnił, 
Ŝe w sytuacjach wzbudzających wątpliwości zleca się wykonanie sporządzenia analizy 
zasadności. Zwrócił uwagę, Ŝe będąc na posiedzeniach komisji nie zna wniosków, są one 
dopiero formułowane po komisjach z duŜym opóźnieniem. 
 Radny Marek Pietrzyński złoŜył wniosek o odrzucenie uchwały  w sprawie uchylenia 
uchwały nr 161/XXVI/2000 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 maja 2000r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów połoŜonych w miejscowości Kliny „Osiedle Puszcza Zielonka”. Radny zwrócił uwagę, 
Ŝe nie ma spójności w nazewnictwie uchwały z 2000 r. i tej uchylającej. Poza tym wskazał, Ŝe 
uchylenie uchwały z 2000 r. będzie rodziło skutki finansowe dlatego zapytał jakie koszty 
gmina poniosła w trakcie obowiązywania planu oraz ile pieniędzy wpłynęło na rachunek 
środków specjalnych. Radny zauwaŜył, Ŝe obszar przedstawiony w uchwale z 2000 jest 
znacznie mniejszy niŜ przedstawiony w nowej uchwale. Radny wniósł o nieprzyjmowanie 
uchwały dopóki Rada Gminy nie uzyska informacji, o które zapytał. 
 Pracownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami  Piotr Spychała odpowiedział, 
Ŝe tytuł uchwały róŜni się tylko nazwą „Osiedle Puszcza Zielonka”, która została wprowadzona 
w celu doprecyzowania planu gdyŜ na tym terenie jest kilka planów. Powiedział, Ŝe prace 
nad tym planem rozpoczęto w 2000 r. i kontynuowano na podstawie starych przepisów. 
Wtedy właściciele składali zarzuty do planu, które rozstrzygała Rada Gminy i na tym etapie 
moŜna było zaskarŜyć je do sądu, w związku z tym prace nad planem trwały latami, w 
międzyczasie zmieniło się teŜ studium gminy.  
 Radca Ewa Gąsiorek odpowiedziała, Ŝe na konto Urzędu Gminy wpłynęła kwota w 
wysokości 50 000 zł w całości wyłoŜona przez osoby fizyczne. Jedna z tych osób wniosła 
sprawę do sądu o odszkodowanie, wyrok zasądził kwotę w wysokości 35 000 zł, wyrok jest 
nieprawomocny został złoŜony wniosek o uzasadnienie wyroku.  
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, Ŝe uchylany dzisiaj plan nigdy nie został zakończony, 
właściciele gruntów kłócili się między sobą odwoływali się dlatego dzisiaj uchwałą uchyla się 
uchwałę, która rozpoczynała procedurę. Gmina ma moralne zobowiązanie wobec 
właścicieli którzy wpłacili pieniądze, a plan nie został uchwalony, aby z budŜetu gminy 
sfinansować uchwalenie planu. Teraz gmina decyduje o wielkości planu dlatego został on 
rozszerzony o tereny, które dzisiaj uwaŜa się za waŜne. Wójt prosił o podjęcie uchwał.   
 Radny Wojciech Skrzekut, członek Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa 
powiedział, Ŝe uchwały naleŜy podjąć, gdyŜ na podstawie obowiązującej juŜ nic nie da się 
zrobić. Uchwalenie planu pozwoli ustabilizować sytuację na omawianym terenie.  
  Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod dyskusję temat ewentualnego 
odłoŜenia uchwał do następnej sesji, zaproponował jeszcze w czerwcu spotkanie Wójta i 
Zastępców Wójta z Prezydium Rady i Komisją Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk zwrócił się z prośbą o głosowanie nad uchwałami. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk prosił radnych o zastanowienie się, jaki cel 
chcą osiągnąć głosując za przystąpieniem do MPZP Kliny – jeśli ochronę przyrody, to jest za 
późno, gdyŜ wydane zostało wiele decyzji o warunkach zabudowy i pozwoleń na budowę.  
Poprosił, aby przychylić się do prośby Przewodniczącego Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Budownictwa i wypracować wspólnie z Wójtem priorytety realizacji planów.  Jeśli chcemy 
chronić przyrodę i korytarze ekologiczne to plan Trzaskowa powinien być priorytetowy, 
obecnie jest duŜo planów w opracowaniu w związku z tym jeśli przystąpimy do opracowania 
omawianego planu wówczas nie będzie środków ani zasobów ludzkich do opracowania 
planów priorytetowych. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, Ŝe rozpoczęcie procedury uchwalania planu daje 
gminie moŜliwość zablokowania wszystkich decyzji na okres opracowania planu. Wójt nie 
widzi potrzeby odłoŜenia planu, w czasie trwania procedury jego opracowywania radni 
mogą zgłaszać swoje uwagi, prosił o podjęcie uchwał. 
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 Właściciel terenów w Trzaskowie Pan Marian Rzeźnik powiedział, Ŝe nie wystąpił do 
Urzędu Gminy o Ŝaden drugi plan, ale nie jest teŜ przeciwny jeśli taki zostanie przygotowany. 
Podkreślił, Ŝe nigdy nie wystąpił o warunki zabudowy w Trzaskowie . 
  Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poinformował, Ŝe mówiąc wcześniej o planie 
Trzaskowo nie miał na myśli terenów Pana Mariana Rzeźnika, ale ziemie na zachód od jeziora 
Trzaskowskiego. Powtórzył, Ŝe będzie głosował za odrzuceniem przedmiotowych planów 
gdyŜ zdaniem radnego naleŜy przystąpić do opracowywania takich planów gdzie  jest 
jeszcze szansa wpłynąć na politykę przestrzenną.     
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały nr 161/XXVI/2000 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 maja 2000r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów połoŜonych w miejscowości Kliny „Osiedle Puszcza Zielonka”. W głosowaniu wzięło 
udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 11 głosami, przy 9 przeciw 
i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obszaru obejmującego część obrębu geodezyjnego Kliny oraz fragment obrębu 
geodezyjnego Mielno stanowiącego działki o nr geodezyjnych 5-7, na granicy parku 
krajobrazowego „Puszcza Zielonka”. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych 
na sali. Uchwała została przyjęta 11 głosami, przy 9 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Jacka 
Sommerfelda w sprawie zmiany godziny sesji na godz. 9.00. W głosowaniu wzięło udział 21 
radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został odrzucony. Za wnioskiem głosowało 9 
radnych, 10 przeciw  i 2 wstrzymało się od głosu.  
 
Ad.8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad ustalania wysokości 
stawek opłaty targowej oraz zarządzania jej poboru w drodze inkasa. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk przedstawił projekt w/w uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji BudŜetu i Finansów powiedziała, Ŝe komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. Przewodnicząca poinformowała , Ŝe komisja dzisiaj otrzymała 
materiały, o które prosiła na posiedzeniu komisji.    
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie wyraŜenie zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej, 
połoŜonej w Owińskach, wpisanej do rejestru zabytków. 
 Wójt Mariusz Poznański dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. Wójt powiedział, 
Ŝe pałac jako obiekt zabytkowy trudno będzie odrestaurować dostosowując go do 
obecnych wymogów, a z drugiej strony zgodnie z zaleceniami konserwatora. Wójt obiecał 
radnym, Ŝe jeśli dojdzie do sprzedaŜy to będzie pilnował interesu gminy.  
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał, czy jeśli znajdzie się inwestor, który kupi kompleks 
pałacowy, zgodzi się na odpłatne uŜytkowanie parku na rzecz Gminy Czerwonak i jakiego 
rzędu byłyby to koszty. 
 Wójt odpowiedział, Ŝe w rozmowach zakłada, Ŝe park jest wspólny, ale poniewaŜ 
gmina go uŜytkuje to ponosi koszty jego utrzymania. Umowę sprzedaŜy trzeba będzie tak 
skonstruować, aby właściciel nie mógł sprzedać całości bez zgody gminy, trzeba zapewnić 
mieszkańcom dostępność do parku.   
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu korzystania z kąpieliska „Akwen 
Tropicana” w Owińskach.  
 Nie było dyskusji na temat projektu uchwały. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.11. Informacja na temat bezpieczeństwa osób pływających i kapiących się na pływalni i 
kąpielisku.  
 Dyrektor CRKF Akwen poinformowała, Ŝe nadzór nad kąpieliskiem Akwen Tropikana 
oraz na Pływalni w Koziegłowach pełni  CRKF Akwen, a pod względem bezpieczeństwa 
Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe, instytucja wyłoniona w ramach zamówienia 
publicznego. DruŜyna WOPR odpowiada za bezpieczeństwo w zakresie sprzętowym i 
osobowym, umowa z WOPR jest umową kompleksową – proces wdraŜania sprzętu i 
dokumentacji oraz ratownictwa został przekazany WOPR. Nadzór nad umową pełnią 
pracownicy CRKF Akwen.  
 Koordynator DruŜyny Ratowniczej WOPR Tomasz Dębski powiedział, Ŝe zarówno 
Pływalnia jak i  Kąpielisko są dobrze wyposaŜone np. w apteczki R1. Wskazał na główne 
zmiany jakie wniosła ustawa o sporcie  z czerwca 2011 r. oraz ustawa o bezpieczeństwie osób 
kąpiących się, która weszła w Ŝycie od stycznia br.: kąpać się moŜna jedynie na 
wyznaczonych  kąpieliskach, do nadzoru na tymi miejscami zobligowany jest administrator 
terenu, który musi oznaczyć i przygotować miejsce do kąpieli, na kąpielisku nie wolno 
spoŜywać alkoholu, nie moŜna równieŜ przebywać na kąpielisku pod wpływem alkoholu - 
ratownik bądź organizator moŜe wyprosić takiego uczestnika, a jeśli nie opuści kąpieliska 
zostanie wezwana policja, która ukara taką osobę za nieopuszczenie kąpieliska na 
wezwanie.  
 Radna Wiesława Fedder, która zwróciła się do Wójta z pismem opisującym zdarzenie 
na pływalni z dn. 31 maja br., poddała w wątpliwość dobre przygotowanie Pływalni pod 
względem bezpieczeństwa kąpiących. Wskazała na braki w organizacji: ratownicy 
zareagowali na zdarzenie dopiero po krzykach kąpiących, nikt nie czekał na karetkę 
pogotowia przed wejściem na Pływalnię, co spowodowało, Ŝe lekarze błądzili. 
 Wójt odnosząc się do pisma jakie skierowała radna wyjaśnił, Ŝe wyjaśnienia zostaną 
przekazane na początku przyszłego tygodnia.  
 Koordynator DruŜyny Ratowniczej WOPR Tomasz Dębski odnosząc się do opisanego 
wyŜej wydarzenia powiedział, Ŝe osoby, odpowiedzialne za bezpieczeństwo zeznały, Ŝe 
wypełniali załoŜone procedury. Wyjaśnił, Ŝe osobą poszkodowaną jest chłopak uprawiający 
freediving – długodystansowe pływanie na zatrzymanym oddechu, co powodowało 
nagromadzenie dwutlenku węgla i zaśnięcie pod wodą. Jest to sport bardzo niebezpieczny 
dla początkujących i uprawia się go zawsze pod nadzorem instruktora lub ratownika.  
Zaśnięcie pod wodą powoduje powolne opadanie na dno, a ratownik stojący  na swoim 
stanowisku 25 m dalej nie jest w stanie zauwaŜyć zagroŜenia. Jeśli osoba uprawiająca 
freediving nie zgłosi ratownikom faktu prowadzenia treningu ratownik nie będzie sprawował 
nad nim kontroli. Powiedział, Ŝe kaŜdy z nas jest zobligowany do niesienia pomocy, stąd 
reakcja męŜczyzny płynącego tym samym torem, który zauwaŜył nietypowe zachowanie i 
udzielił pomocy. 
 Na pytanie radnego Zbigniewa Hornika o oznaczenia terenów dla kąpiących na 
rzece Warta Koordynator DruŜyny Ratowniczej WOPR Tomasz Dębski odpowiedział, Ŝe ustawa 
zakłada, Ŝe na płynących wodach nie moŜna tworzyć kąpielisk, wskazując na zakaz kąpieli.  
 
Ad. 12. Uchwała  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Mielno. 
 Nie było dyskusji na temat projektu uchwały  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Miękowo. 

Nie było dyskusji na temat projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 

wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad.14. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
uchwały : 

W toku prowadzonych w urzędzie gminy negocjacji ze skarŜącym urząd zlecił w 
ramach umowy, stanowiącej zamówienie publiczne, sporządzenie przez biegłych operatu 
szacunkowego w celu dokonania wyceny nieruchomości drogowej stanowiącej przedmiot 
negocjacji.  
 W międzyczasie  Starosta Powiatowy w Poznaniu zezwolił na realizację inwestycji 
drogowej polegającej na rozbudowie drogi gminnej w Czerwonaku obejmującej m.in. działki 
skarŜącego i zostało wszczęte postępowanie przed Starostą Powiatowym o ustalenie 
wysokości odszkodowania z tytułu zajęcia przedmiotowej nieruchomości na cele drogowe. Z 
tych teŜ względów sporządzenie operatu na zlecenie urzędu stało się bezprzedmiotowe. Z 
uwagi na powyŜsze urząd gminy odstąpił, w uzgodnieniu z wykonawcą operatu, od jego 
sporządzenia cofając zlecenie a rzeczoznawca anulował  fakturę. Zatem  na dzień złoŜenia 
skargi oraz w chwili obecnej urząd nie był i nie jest w posiadaniu operatu, który w skutek 
wycofania zlecenia nie nabrał charakteru dokumentu urzędowego. Trudno zatem mówić 
aby urząd posiadał a tym bardziej ukrywał operat. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami, przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad.15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Czerwonak. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski dokonał uzasadnienia projektu 
uchwały:  

Ocena zachowania Wójta, jakiej dokonał skarŜący,  jest oceną subiektywną i nie  ma 
najmniejszego wymiaru obiektywnego co do prawidłowości podjętych przez Wójta działań. 
W przedmiotowej sprawie Wójt prowadzi postępowanie administracyjne zgodnie z 
obowiązującymi przepisami, w którym po otrzymaniu opinii od Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego oraz Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska (RDOŚ) wydał w dniu 
11.10.2011r. postanowienie o obowiązku sporządzenia Raportu oddziaływania inwestycji na 
środowisko.  Dwukrotnie wyznaczał termin na składanie wniosków i uwag przez mieszkańców 
na temat planowanej inwestycji – Ŝadna uwaga nie wpłynęła. Na marginesie naleŜy dodać, 
Ŝe miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje aktywizację gospodarczą 
o zwiększonym stopniu uciąŜliwości. Przedmiotowy miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego został uchwalony przez Radę Gminy Czerwonak z udziałem czynnika 
społecznego zgodnie z obowiązującymi ówcześnie przepisami. Posądzanie zatem Wójta o 
nieobiektywne działanie i popieranie interesu firmy ubiegającej się o wydanie decyzji 
środowiskowej jest nieprawdziwe,  niezgodnie z istniejącym stanem faktycznym i świadczy o 
pochopnej analizie sytuacji.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W głosowaniu 
wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.16. Uchwała w sprawie nadania wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”. 
Ad.17. Uchwała w sprawie nadania wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak”. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wskazał, Ŝe wnioski o nadanie wyróŜnienia 
dla Pana Marka Jakubowskiego i Pani Aliny Talukder powstały z inicjatywy radnych Klubu 
Radnych Lepsza Gmina, cieszy fakt, Ŝe radni z innych klubów poparli pomysł. UwaŜa, Ŝe 
dokonania  w/w osób są na światowym poziomie i słuŜą poznawaniu świata przez osoby 
niewidome i słabo widzące jednocześnie promując takŜe Owińska i naszą gminę.  
 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zaopiniowała obie kandydatury pozytywnie. 
Przewodnicząca komisji Ewa Banaszak wskazała na konieczność poznania w/w osób oraz ich 
dokonań. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak” dla Pana Marka Jakubowskiego. W 
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głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 
głosami przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyróŜnienia „ZasłuŜony dla Gminy Czerwonak” dla Pani Aliny Talukder. W głosowaniu wzięło 
udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 1 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.18. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy  
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radny Janusz Andrzejewski zwrócił uwagę na błąd: w informacji z prac Wydziału 
Urbanistyki i Gospodarki Gruntami w pkt. 5 wskazano, Ŝe trwa procedura planistyczna 
dotycząca zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla terenu wsi 
Trzaskowo – wskazany mpzp został juŜ przez Radę przyjęty. 
 Radna Ewa Banaszak zwróciła uwagę na zapisy w informacji z prac Wydziału 
Inwestycji dotyczącej budowy oświetleń  drogowych – brak nazwy zieleńca przy ul. Źródlanej; 
przypomniała, Ŝe nadano mu nazwę Źródlesie. Informacja stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu.  
 
Ad.19. Wolne głosy i wnioski. 
 Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się z ponowną prośbą o przygotowanie boiska 
sportowego na okres wakacji na tyłach ul. Piłsudskiego pomiędzy blokami 5 i 9.  
 Radny przedstawił wniosek LKS Kicin, wskazał na udział własny w mediacjach z 
klubem czego efektem jest złoŜony wniosek. Klub wyraŜa chęć przekazania terenu, który jest 
jego własnością, na rzecz Gminy Czerwonak pod budowę boiska sportowego.  
 Radna Wiesława Fedder zwróciła się do radnych z pytaniem czy chcą działać w 
komisjach Rady Gminy, czy komisje są potrzebne. Wskazała na brak współpracy radnych w 
trakcie obrad komisji, brak wzajemnego zaufania.  

Odnosząc się do dyskusji na temat  inwestycji radna stwierdziła, Ŝe wynika z niej, iŜ do 
tej pory powstawały buble. Dodała, Ŝe  nadszedł czas by powstało wreszcie coś, co będzie 
moŜe więcej kosztowało, ale będzie zrobione dobrze - wskazując na Centrum Kultury w 
Koziegłowach.  

Radna odnosząc się do wniosku o zakup fotoradaru dla StraŜy Gminnej wskazała 
moŜliwość sfinansowania zakupu z mandatów jakie zbierze StraŜ w godzinach porannych 
przed blokami Osiedla Leśnego – wielu mieszkańców wyprowadza swoje psy na trawniki, a 
zgodnie z Regulaminem utrzymania porządku i czystości na terenie Gminy Czerwonak kara 
moŜe wynosić nawet 500 złotych.  

Radny Wojciech Skrzekut zaprosił zebranych na Festyn zdrowotny, który odbędzie się 
23 czerwca przy Pływalni w Koziegłowach w godz. 10.00 – 13.00 organizowany wspólnie z 
GOPS i organizacjami, stowarzyszeniami działającymi na rzecz promowania zdrowia. 
Podziękował za wsparcie i pomoc radnym: Jackowi Sommerfeldowi i Markowi Pietrzyńskiemu. 

Radny poinformował, Ŝe z dniem 25 czerwca br. urząd pocztowy zostanie przeniesiony 
do pawilonu przy ul. Gdyńskiej 74 w Czerwonaku.  

Radny wnioskował o przywrócenie autobusu nocnego (z soboty na niedzielę) ze 
względu na zapotrzebowanie, zwrócił się o wprowadzenie kursu na stałe, a nie na próbę jak 
do tej pory, zwiększy to frekwencję uŜytkowników. 

Radny Robert Maciejewski  zaprosił na uroczystości z okazji obchodów 56 rocznicy 
Czerwca ’56 – godz. 18.30, msza święta w Kościele Ojców Dominikanów godz. 17.00. 

Radny Zbigniew Hornik poinformował, Ŝe odbyły się Mistrzostwa Polski w Biegu na 
Orientację, jeden z biegów odbył się w Masywie Dziewiczej Góry na terenie Gminy 
Czerwonak. Brązowy medal zdobyła uczennica III klasy Gimnazjum  w Koziegłowach. 
Podziękował Wójtowi za umoŜliwienie organizacji biegu Mistrzostw Polski w Gminie 
Czerwonak.  

Radna Ewa Banaszak dodała, Ŝe brązowa medalistką została córka radnego 
Zbigniewa Hornika – Aleksandra. 

Radna odnosząc się do wypowiedzi radnej Wiesławy Fedder, dotyczącej bubli 
inwestycyjnych wskazała, Ŝe takie budynki jak hala sportowa powstały kilka lat temu, słuŜą z 
powodzeniem mieszkańcom Gminy i być moŜe przyszedł czas na ich podreperowanie.  
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Radna Ewa Banaszak, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu wyraziła Ŝal, Ŝe 
radni nie przyjęli zaproszenia do udziału w posiedzeniu komisji - z wyjątkiem 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Roberta Maciejewskiego. Spotkanie poświęcone było 
dyskusji na temat zarządzania oświatą w Gminie z udziałem dyrektorów szkół i przedszkoli. O 
dyskusję taką wnioskował radny Marek Pietrzyński, jednak nie znalazł czasu by wziąć w niej 
udział.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej podziękował za zaproszenie. 
Radna Wiesława Fedder usprawiedliwiając nieobecność na posiedzeniu Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu powiedziała, Ŝe ma pełne zaufanie do przewodniczącej komisji.  
Radny Marek Pietrzyński powiedział, Ŝe jego obecność na takim spotkaniu była 

zbędna. Wyjaśnił, Ŝe wnioskował o zorganizowanie debaty w sprawie oświaty na szczeblu 
Rady Gminy  by poznać wszystkie moŜliwości prawne jakie posiada Rada w zakresie 
zarządzanie oświatą.  

Radny zapytał o brak realizacji uchwały w sprawie przyjęcia nowego herbu Gminy 
Czerwonak.  

Wiceprzewodnicząca Rady, przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia Renata Walerych poinformowała, Ŝe 13 czerwca br. odbyła się 
Konferencja na temat zdrowia, w której wzięło udział tylko 3 radnych, pomimo imiennych 
zaproszeń. Wskazała na dobrze przygotowaną konferencję i ciekawe prelekcje. 

Zwróciła się do radnych o zachowanie ciszy podczas wypowiedzi gości czy innych 
radnych, rozmowy na sali nie świadczą najlepiej o kulturze osobistej. 

Radna poinformowała, Ŝe w Owińskach odbyła się uroczystość nadania szklakowi 
rowerowemu R1 imienia Ryszarda Walerycha. Wskazała na konieczność powrotu do rozmów 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich na temat ścieŜki rowerowej wzdłuŜ ul. Gdyńskiej. 

Radny Leszek Lesiczka zwrócił się pytaniem do Wójta o informacje na temat firmy Bros 
i lokalizacji zakładu w Janikowie.   

Radny poinformował, Ŝe 13 października br.  w Święto Gór na nizinach zostanie 
nadane szlakowi pieszemu w pobliŜu Dziewiczej Góry imię Polskiego Towarzystwa 
Tatrzańskiego. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się z pytaniem o wyniki rozwaŜania 
moŜliwości prawnych uchylenia uchwały mpzp Gminy Swarzędz w zakresie lokalizacji 
działalności jaką chce prowadzić firma Bros. 

Sołtys sołectwa Bolechowo Marek Smykowski zwrócił się o potwierdzenie corocznych 
przeglądów hydrantów na terenie jego sołectwa.  

Sołtys poinformował o konieczności dyskusji na temat rozbudowy sieci wodociągowej, 
która juŜ w tej chwili jest niewydajna. 

Zwrócił się z prośbą o powrót do dyskusji nad funduszem sołeckim najpóźniej jesienią 
br. by móc podjąć decyzję będąc w pełni świadomym zasad funkcjonowania funduszu.  

Zapytał o losy mpzp dla wsi Bolechowo przy przebiegu drogi wojewódzkiej  196 – 
strefa AG1 o wyŜszym stopniu uciąŜliwości - który został wywołany przez Radę Gminy w 
styczniu br.   

Radny Andrzej Moczulski zwrócił się o naprawę ogrodzenia ujęć wody w Promnicach.  
Radny Janusz Andrzejewski zwrócił się do Przewodniczącego Rady o uzgodnienie 

stanowiska Rady Gminy w sprawie granic Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka.  
 Radna Ewa Banaszak zwróciła uwagę na bezpieczeństwo na ul. Leśnej – konieczne 
jest oznakowanie zakrętu przy boisku, który nie jest widoczny i ograniczenie parkowania na ul. 
Leśnej przed zakrętem. 
 Wójt odpowiedział na pytania radnych: 
- wniosek złoŜony przez klub LKS Kicin jest wynikiem długotrwałych rozmów i negocjacji jakie 
prowadził, podziękował za zaangaŜowanie radnemu Jackowi Sommefeldowi; 
 - odpowiadając radnej Wiesławie Fedder na zarzuty dotyczące budowania bubli zwrócił 
uwagę na fakt, Ŝe Hala w Czerwonaku miała zaspakajać potrzeby sportowe, teraz narodziła 
się nowa potrzeba widowiskowo – kulturalna stąd pomysł na wygłuszenie hali; 
- wyjaśnił, Ŝe nie zostały jeszcze podjęte prace związane z przyjęciem nowego herbu, nie ma 
sankcji za posiadanie herbu niespełniającego wymogów Komisji Heraldycznej, a zatem nie 
ma pośpiechu; 
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- poinformował, Ŝe odbyły się 2 spotkania z Panią Burmistrz i władzami miasta Swarzędz, 
odbyło się spotkanie równieŜ z przedstawicielami Firmy Bros – kaŜda ze stron pozostaje przy 
swoich racjach i sytuacja jest trudna, ani Gmina, ani Rada Gminy nie ma interesu prawnego 
by stać się stroną w sprawie; przedstawiciele Firmy Bros poinformowali, Ŝe dokładna 
informacja o prowadzonej działalności, zostanie przekazana mieszkańcom okolicznych 
miejscowości, firma jest gotowa nasadzić zieleń, która zasłoni hale o wysokości 11 metrów; 
- odnosząc się do funduszu sołeckiego wyjaśnił, Ŝe przyjęcie tych zasad oznacza rezygnację z 
funduszu gminnego – nie będzie moŜliwości finansowania sołectw z dwóch źródeł; 
- nadal toczy się dyskusja o zapisach mpzp w strefie AG1, które mają zabezpieczyć interes 
mieszkańców; 

Przewodniczący Rady zachęcił do czynnego udziału w Dniach Gminy Czerwonak – 
szczegóły dostępne na zaproszeniach, plakatach i stronach www Gminy Czerwonak. 
Przypomniał, Ŝe najbliŜsza sesja odbędzie się 9 sierpnia. 

Radna Wiesława Fedder podziękowała Skarbnikowi Radosławie Wiśniewskiej za 
współpracę i pomoc. 
 
Ad.20. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXIII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Magdalena Deckert  

 

 

 
 
 
 
 


